
Zápis z jednání Komise kultury č. 15/2021 ze dne 25. 1. 2021 

 

Místo konání: online přes aplikaci Webex 

Zahájení jednání: 17:00 

Ukončení jednání: 18:10 

Přítomni: Špalková-Kuželová, Kappel, Priester, Šmíd, Žofková, Rothová, Klich, Koutský, Vaňková (host) 

Omluveni: Mikulecký, Čekalová, Paseková 

Je přítomna nadpoloviční většina členů, komise je usnášeníschopná. 

 

 

1. Zahájení jednání a schválení programu 
Návrh programu: 

1) Úvod  

2) Výsledky soutěží pro děti (fotografická soutěž, literární soutěž – Kniha pohádek) 

3) Informace k renovaci muzea a plánech na provoz 

4) Den Země v MČ  

5) Výhledy kulturních akcí v MČ rok 2021 (Velikonoce, Den dětí, Den Draka, světelný festival, oslavy 

státních svátků, Vánoce, Augrina musica) 

6) Různé (podněty členů KK, organizační záležitosti činnosti KK) 

 

Usnesení: 

Kulturní komise schvaluje program. 
Hlasování: PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Návrh byl přijat. 

 

 

2. Výsledky soutěží pro děti 

Byly uzavřeny literární i fotografická soutěž pro žáky ZŠ. 

Fotosoutěž – vyhlašoval ji spolek Praha Nejvíc ve spolupráci s MČ, účast na první pokus dobrá, ukázala 

zajímavý rozdíl v přístupech a to, že zájem dětí o fotografii je. Výsledky soutěže budou uveřejněny v UZ 

2/2021 a na webu MČ. Čtyři ocenění získali půldenní fotokurz s profesionálem, až ho situace dovolí, 

výherkyně kompaktní fotoaparát. Soutěž bude mít určitě návaznost, zřejmě fotokurz pro malé zájemce. 

Literární – děl se sešlo mnoho, 66. David Růžička dnes soutěž uzavřel. Má tři oceněné, jednoho z každé 

kategorie. Povídka absolutní vítězky a informace o soutěži budou zveřejněny v UZ 2/2021 a na webu MČ. 

David Růžička upraví vybrané pohádky do formy vhodné pro první čtení. Výherci získávají psací potřeby a 

notes jako podporu pro další tvorbu a poukázky do knihkupectví. 

 

Jitka Rothová navrhuje zakoupení knihy naší paní učitelky Křivánové – Papuchálek na cestách pro končící 

prvňáčky obou škol jako odměnu za nestandardní školní rok. Cena knihy 200-250 Kč, pro cca 200 dětí, 

celkem 40-50.000 Kč. 

 

Usnesení: 

Kulturní komise schvaluje zakoupení knihy pro současné prvňáčky. 
Hlasování: PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Návrh byl přijat. 

 

 

3. Informace k muzeu 

Končí skoro dvouletý proces postupné renovace. Nakonec se i díky převodu financí z nevyčerpaného 

kulturního rozpočtu (investice tak zůstaly v kultuře) podařila výměna podlahy, světel, vyřešení špatné 

akustiky, pořízení výstavních panelů (dar Univerzity Karlovy), ze skladiště vznikl obslužný pult 

s kuchyňkou, která byla v původních plánech, ale nebyla nikdy realizována. Mělo by vzniknout 

multikulturní centrum – prostor pro krátkodobé výstavy, stálou expozici a spolková místnost pro různé 

aktivity. Hlásí se již zájemci, kteří chtějí v prostorech kreativní centrum (kurzy šití, cizích jazyků apod.). 

Připravena je první výstava Steel Cities, odložená kvůli koronaviru. Vernisáž (možná virtuální) bude 



v březnu. Další výstavy se budou vztahovat k MČ – architektonické soutěže na školu, nám. Bří Jandusů, 

témata stálé expozice podrobněji, v jednání je výstava Karla Malicha. V přípravě je obsah stálé expozice – 

10 téma napříč časem, máme ilustrátora, v plánu je spolupráce s dějepisáři našich ZŠ. Ilustrace se využijí i 

pro Uhříněveskou knihu pohádek. Podrobnější info bude v UZ 3/2021. 

 

 

4. Den Země 

Připraven program Pro želvy, naplánován i doplňkový program pro školy i veřejnost a charitativní koncert 

v divadle. Momentálně je akce s otazníkem, zda ji kvůli covid-19 neposunout na rok 2022. 

 

 

5. Kulturní akce 2021 

Informace od RAD Koutského – byl podán návrh rozpočtu na 4,4 mil. s rozpisem akcí. RMČ vyžaduje, 

aby byl o 1,2 mil. snížen, navrhuje zrušit akci Den Draka, případně z ní udělat opět náhradní akci, pokud 

kvůli koronaviru padnou všechny jarní akce, případně v následujících letech střídat Bigbít se Dnem Draka, 

nebo je sloučit v jednu akci, a dále nepořádat větší oslavy k 17. listopadu, zredukovat rozpočet Velikonoc, 

Dne Země, Čarodějnic a barokních koncertů. Na Velikonoce nedělat trhy, udělat jen putování po 

truhličkách, které měly v adventní době velký ohlas, čarodějnice v ceně minulého rozpočtu, barokní 

koncerty pouze tři, nikoli čtyři, respektive pro koncerty je vyčleněna částka 100 000,- kč. Koncept Dětského 

dne – jen atrakce se radě nelíbí, uvítala by tematické zaměření jako před dvěma lety. Radní podpořili akci 

Letní kino s lázeňským odpolednem, světelný festival, odpoledne pro seniory, advent.  

 

Členové KK se k návrhu rady postupně vyjádřili: 

Den Draka – rozhodně uskutečnit! i za cenu zrušení nejistých jarních akcí, byla to povedená akce a městské 

slavnosti by P22 měla mít, více zapojit lidi – soutěže týmů, akce měla náboj, neslučovat s Bigbítem – je to 

zcela jiná cílová skupina. Není možné akci nechat jako náhradní, je moc velká a musí se začít připravovat 

ihned. Pokud se akce prolíná s náplní Dětského dne a na jaře je mnoho akcí po sobě, tak Dětský den být 

nemusí nebo jen atrakce bez programu.  

17. listopad by se měl připomínat i mimo výročí 

Velikonoce – setkání na náměstíčku bylo milé, komorní, sousedské, mělo by zůstat. Truhličky by případně 

byly i v Hájku a Pitkovicích. 

Festival barokní hudby – za 100t nelze udělat tři koncerty. Rozpočet je 55t Requiem + 2x 30t = 115t. Lze 

řešit operativně dle covid situace, není třeba plánovat moc dopředu. 

 

Je potřeba se začít setkávat, jakmile to bude možné. 

Šetřit je sice nutné, ale kultura už lidem hodně chybí, měla by být podpořena. 

 

Usnesení: 

Kulturní komise apeluje na uskuteční akce Den Draka, podporuje i akci Bigbít, navrhuje případně 

zrušit přípravu nejistých jarních akcí či je omezit na minimum. 
Hlasování: PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Návrh byl přijat. 

 

 

6) Různé 

V plánu je dokoupení dalších figur dřevěného betlému (tři králové, oslík) – v rozpočtu OSM. 

UCHO – Masopustní focení v kulisách místo tradičního karnevalu 

Návrh termínu další KK – 17. března 2021 

 

 

 

Zapsala Petra Vaňková 

 

 

Ověřila Veronika Špalková Kuželová, předsedkyně KK 


